
NOC MUZEÓW
Tegoroczna Noc Muzeów  
w Wejherowie będzie pełna 
muzycznych, historycznych 
i kulinarnych wrażeń.

PLAN BUDOWY
Rondo w Kielnie będzie 
porządkować ruch oraz 
podniesie bezpieczeństwo 
na gminnych drogach.

FESTYN 
REKREACYJNY 
Wszyscy miłośnicy biegania 
są zaproszeni do Parku 
Majkowskiego na festyn 
„Wejherowo Biega”.
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Uroczystości rozpoczęły się mszą świętą odpra-
wioną przez księdza kanonika Stanisława Bacha. Po 
zakończeniu liturgii uczestnicy, w asyście licznych 
wozów strażackich, udali się do remizy Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Gościcinie, gdzie odbyły się ofi-
cjalne uroczystości.
Na wstępie prezes Zarządu Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Wejherowo 
druh Maciej Wartacz powitał wszystkich uczest-
ników w szczególności przybyłych gości, w tym 
sekretarz Gminy Małgorzatę Niemirską - Thiel, 
wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wejherowo 
Edmunda Biangę, występującego w imieniu starosty 
wejherowskiego druha Piotra Syrockiego, zastęp-
cę Komendanta Powiatowego Państwowej Straży  
Pożarnej w Wejherowie młodszego brygadiera 
Marka Lniskiego oraz radnych Gminy Wejherowo. 
Przedstawiciele młodzieżowej drużyny pożarni-
czej złożyli kwiaty pod obeliskiem upamiętniają-
cym druha Pawła Drewy, pierwszego prezesa OSP  
Gościcino oraz komendanta gminnego.
Wśród licznych życzeń nie zabrakło tradycyjnych: 

tylu powrotów co wyjazdów”, a także słów podziwu 

dla odwagi i ciągłej gotowości do niesienia pomocy 
drugiemu człowiekowi.
Uroczystość była okazją do wręczenia odzna-

czeń oraz nagród przyznanych przez wójta Gminy  
Wejherowo. Złotym medalem „Za zasługi dla po-
żarnictwa” odznaczony został druhowi Mirosław  
Bednarek. Nagrodami wójta nagrodzonych zostało 
także kilkunastu druhów z wszystkich jednostek OSP.

źródło: UG Wejherowo
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Gminny Dzień 
Strażaka

GMINA WEJHEROWO | W dniu 6 maja odbyły się Gminne Obchody 
Dnia Strażaka zorganizowane przez druhów z OSP Gościcino i Zarząd 
Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Wejherowo.
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- Razem będziemy modernizować kolejne newral-
giczne i niebezpieczne miejsce na drogach. Został 
ogłoszony przetarg na pierwszy etap budowy dużej 
inwestycji, która obejmie w całym projekcie Rębiska, 
Kielno oraz ulicę Gryfa Pomorskiego, aż do Warzna. 
Przedstawiamy wizualizację ronda, które uporząd-
kuje ruch w Kielnie na zbiegu ulic: Strażacka, Gryfa 
Pomorskiego, Kaszubska i Pomorska – informuje 
Urząd Gminy Szemud.

Marszałek Mieczysław Struk osobiście obejrzał 
problematyczne skrzyżowanie. Wójt Kalkowski zara-
zem podziękował za wsparcie tej inwestycji podczas 
wizyty. Warto przypomnieć również, że na pierwszy 
etap tego zadania gmina otrzymała dofinansowanie 
w wysokości 3,2 mln zł. Środki unijne od Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego 
pozyskano z PROW w czwartym naborze „Budowa 
lub modernizacja dróg lokalnych”. Rozpatrzono 66 
wniosków, a dofinansowanie otrzymało 39, w tym 
zadanie Gminy Szemud.

Dzięki budowie ronda w Kielnie w kierunku Warz-
na i Rębisk zostanie podniesione bezpieczeństwo 
uczestników ruchu, poprzez stworzenie przejścia dla 
pieszych wraz z chodnikami i ciągami pieszo-rowe-
rowymi. Rondo i droga zostaną także doświetlone 
lampami ulicznymi. Przedstawiona wizualizacja jest 
tylko jedną częścią dużego zadania. Roboty drogowe 
według wstępnych kalkulacji będą kosztować około 
8,3 mln zł, a w skład tego zadania wchodzi również 
budowa drogi, aż do Rębisk gdzie także ma powstać 
rondo.

Źródło: UG Szemud

Uczestnicy mieli okazję poznać powstawanie tego 
znanego programu od kuchni, emitowanego od 
1994 roku. Mogli też na żywo pośmiać się z legen-
darnych już żartów prowadzącego to rozrywkowe 
show – Karola Strasburgera.

Reprezentację Uniwersytetu Trzeciego Wieku  
z Redy tworzyli: Teresa, Janina, Izabela, Piotr oraz 
Anna. Z ogromnym zaangażowaniem oraz radością 

odpowiadali na poszczególne pytania. Niektóre  
z nich dotyczyły kształtu makaronu, wymarzonej 
dziecięcej fabryki, czy pojazdu niesłużącego do 
transportu ludzi.

Niestety uczestnikom z Redy nie udało się dojść 
do finału, ale wywieźli wiele wspomnieć, które sta-
nowią nieocenioną wartość.

Przemysław Schenk

Spotkanie ws. budowy ronda

Seniorzy z Redy w Familiadzie

GMINA SZEMUD | Zbliża się wyczekiwana budowa ważnego ronda w Kielnie. Wójt Gminy Szemud Ryszard 
Kalkowski spotkał się w tej sprawie na miejscu z Marszałkiem Województwa Pomorskiego Mieczysławem 
Strukiem.

REDA | Aktorzy z Uniwersytetu Trzeciego Wieku z Redy mieli okazję uczestniczyć w popularnym  
programie – Familiada.

PreOrganizatorzy przygotowali na sobotę 13 maja 
br. mnóstwo atrakcji, w tym strzelania. Patronat 
nad obchodami objęli: Prezydent Miasta Wejherowa 
Krzysztof Hildebrandt i Starosta Wejherowski Ga-
briela Lisius.
Jak informuje Tomasz Klas – prezes KBS w Wejhero-
wie obchody rozpoczną się o godz. 10.10 od złożenia 
kwiatów pod pomnikiem Jakuba Wejhera, a następ-
nie udziałem w uroczystej mszy św. w kolegiacie, 
która rozpocznie się o godz. 10.30. Po nabożeństwie  
o godz. 11.30 przewidziana jest intronizacja Króla KBS 
Wejherowo A.D. 2023 Piotra Karbowskiego. Po jej 
zakończeniu nastąpi przemarsz na strzelnicę przy ul. 
Strzeleckiej z udziałem Orkiestry Dętej Gminy Wejhe-

rowo, gdzie odbędą się dalsze uroczystości.
O godz. 12.10 planowane jest odśpiewanie Hymnu 
Państwowego oraz uroczyste otwarcie Strzelnicy 
Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Wejherowie. 
Po odśpiewaniu Hymnu Brackiego będzie czas na 
powitania gości, przemówienia, wręczenie medali  
i odznaczeń, a także poświęcenie strzelnicy.
O godz. 13.10 rozpoczną się zawody strzeleckie, zaś na 
godz. 18.00 zaplanowana jest biesiada i występ Kapeli 
Kaszubskiej „Zbierańce”. W trakcie trwania zawodów 
przewidziany jest poczęstunek przy bufecie przygo-
towanym przez Panie z KBS Wejherowo. Marszałkiem 
ceremonii będzie Mariusz Dyderski.
źródło: UM Wejherowo

KURKOWI BRACIA BĘDĄ ŚWIĘTOWAĆ 
SWÓJ JUBILEUSZ
WEJHEROWO | Założone w 1836 roku Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Wejherowie zaprasza na 
uroczystości związane z obchodami XXX-lecia reaktywacji działalności stowarzyszenia.

fot. UM Wejherowo
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Wzywa się w nim premiera Mateusza Morawiec-
kiego do pilnego rozpoczęcia kompleksowego 
dialogu nt. procesu inwestycyjnego związanego 
z pierwszą w Polsce elektrownią jądrową. To już 
trzeci tego typu dokument, który został przekaza-
ny Prezesowi Rady Ministrów. Poprzednie memo-
randa trafiły do premiera w 2016 i 2022 r. Niestety 
nie było na nie odpowiedzi. Samorządowcy liczą 
na to, że do trzech razy sztuka.

- To nasza trzecia próba zwrócenia uwagi na 
szereg działań w regionie, które są konieczne 
dla sprawnej realizacji budowy elektrowni. Dziś 
wspólnie przekazujemy ten dokument na ręce 
premiera i wzywamy Mateusza Morawieckiego 
do rozpoczęcia kompleksowego dialogu. Ocze-
kujemy, że tym razem zostaniemy potraktowani 
poważnie – mówił podczas konferencji prasowej 
w Wejherowie, Mieczysław Struk, marszałek wo-
jewództwa pomorskiego.

Pod dokumentem oprócz marszałka wojewódz-
twa pomorskiego podpisali się wójtowie gmin: 
Łęczyce, Luzino, Choczewo, Linia, Wejherowo, 
Szemud, Gniewino, Krokowa, Kosakowo, Puck, 
Nowa Wieś Lęborska, Wicko, Jastarnia, prezy-
denci i burmistrzowie z: Rumi, Wejherowa, Redy, 
Pucka, Władysławowa, Helu, Łeba, Cewice, Lę-
bork oraz starości Pucka, Wejherowa, Lęborka.

Głos samorządowców
Podczas specjalnie zwołanej konferencji praso-

wej w Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszub-
sko-Pomorskiej w Wejherowie oprócz marszałka 
województwa pomorskiego uwagi wygłosili też 
samorządowcy, w tym m.in.: powiatu wejherow-
skiego.

- Aktywnie współpracowaliśmy przy powsta-
waniu tego dokumentu, akcentując konieczność 
modernizacji i powstania nowej infrastruktury.  
Z punktu widzenia Redy najbardziej oczekiwaną 
inwestycją jest m.in.: modernizacja dróg woje-
wódzkich. Jesteśmy w szczególnym położeniu, 
jeśli chodzi o układ drogowy oraz kolejowy. Dla-
tego zwracamy uwagę na konieczność rozbudowy 
linii 202, a to jest bardzo spóźniona inwestycja. 
Dopiero wpływają do nas wersje projektów. Linia 
213 powinna z kolei przejść modernizację. Po 
prostu infrastruktura musi być rozbudowana, 
żeby podołać przyjętym harmonogramom. Zakła-

da się, że pierwszy reaktor zostanie uruchomiony 
w 2033 roku – mówiła mgr inż. Halina Grzesz-
czuk, I Zastępca Burmistrza Miasta Redy.

- Chciałabym podkreślić, że jesteśmy gotowi 
do dialogu. Wiemy, że elektrownia jądrowa jest 
takim kołem zamachowym dla naszego regionu, 
a przynajmniej może być. Wiemy też, jakie są po-
trzeby naszej ludności. Jesteśmy na miejscu i po-
trafimy rozmawiać z mieszkańcami. Z punktu wi-
dzenia Wejherowa układ kolejowy jest podstawą 
rozwoju, jeśli chodzi o etap budowy. Nie możemy 
wszystkiego przenieść na drogi, bo po prostu nie 
dadzą rady. Chcielibyśmy, aby inwestycje jądrowe 
zbiegły się w czasie, chociażby z modernizacja 
linii 202 – zaznaczała Beata Rutkiewicz, Zastępca 
Prezydenta ds. rozwoju miasta Wejherowo.

Dokument składający się z pięciu działów
Działania zawarte w memorandum zostały po-

dzielone na pięć działów, które odnoszą się do 
takich kwestii jak: edukacja i rozwój zasobów 
ludzkich, rozwój gospodarczy, dostępność dro-
gowa, warunki życia i atrakcyjność osiedleńcza 
oraz infrastruktura elektroenergetyczna. Część 
dotycząca infrastruktury transportowej, szcze-
gółowo opisuje sieć drogową regionu i wskazuje, 
które trasy powinny zostać zmodernizowane lub 
wręcz wybudowane od podstaw. Wskazane są też 
niezbędne inwestycje w zakresie sieci kolejowej. 
Z kolei w dziale poświęconemu rozwojowi gospo-
darczemu samorządowcy wskazują na koniecz-
ność np. stworzenia i wypromowania z otoczeniu 
elektrowni nowych produktów turystycznych ta-
kich jak drogi rowerowe. W memorandum zwra-
ca się też uwagę na kwestie edukacyjne.

– Konieczny jest kompleksowy program szko-
leń dla dzieci i młodzieży w zakresie energetyki 
jądrowej, a także włączenie samorządowych in-
stytucji w proces podnoszenia kwalifikacji na-
uczycieli w tym zakresie. Trzeba też opracować 
i wdrożyć system edukacji i badań na poziomie 
akademickim, a programu studiów powinny 
uwzględniać zagadnienia „jądrowe” – czytamy  
w memorandum.

Przemysław Schenk

Memorandum pomorskich samorządowców 
przekazane premierowi RP
POWIAT | 26 pomorskich samorządów wspólnymi siłami opracowało memorandum w sprawie rządowego programu dla powiatu lęborskiego, 
wejherowskiego i puckiego w związku z planowaną budową elektrowni jądrowej.
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Całe wydarzenie jest zaplanowane na 20 maja 2023 roku. Całość roz-
pocznie się o godzinie 10 Mszą Świętą w intencji strażaków w kościele 
pw. MBR z udziałem Orkiestry Dętej Gminy Luzino. Następnie nastąpi 
przemarsz oraz uroczysty apel przed remizą OSP.

Dużo atrakcji dla uczestników
Kolejny etap wydarzenia będzie miał miejsce na parkingu kościelnym 

przy ul. Ofiar Stutthofu. W programie festynu uwzględniono takie atrak-
cje jak: animacje dla dzieci, dmuchańce, malowanie twarzy, konkursy  
z nagrodami. Gratką dla uczestników z pewnością będzie przygotowany 
pokaz ratownictwa oraz sprzętu i wozu bojowego.

Do tego przewidziany jest darmowy grill, grochówka oraz wata  
cukrowa.

Podczas festynu zostanie przeprowadzona zbiórka na zakup wozu  
bojowego dla OSP Milwino.

Przemysław Schenk

Dyktando zorganizowane zostanie z okazji Tygodnia Bibliotek  
i obchodów 380-lecia miasta Wejherowa. 

Rozpoczęcie Dyktanda odbędzie się 12 maja 2023 r. o godz. 16.50  
w siedzibie Biblioteki.

Tego samego dnia o godz. 10.00 w auli Szkoły Podstawowej nr 9 od-
będzie się Dyktando dla uczniów szkół podstawowych (klasy VII-VIII).

Tekst Dyktanda przygotowała dr Joanna Ginter z Zakładu Języka 
Polskiego Instytutu Filologii Polskiej Uniwersytetu Gdańskiego. Nie do 
przecenienia jest walor dydaktyczny Dyktanda. Każdy uczestnik, nie 
tylko sprawdzi swoją wiedzę, ale przede wszystkim weźmie udział w wy-
kładzie, w którym to dr Joanna Ginter omówi trudności ortograficzne  
i interpunkcyjne zawarte w tekście.

Zapisy odbywają się w siedzibie Biblioteki przy ul. Kaszubskiej 14 
w Wejherowie lub pod adresami e-mail wskazanymi w regulaminach, 
gdzie należy przesłać swoje imię i nazwisko oraz numer telefonu. Szcze-
góły na stronie wejherowo.pl

Źródło: UM Wejherowo

Pchli targ to rodzaj bazaru, gdzie można sprzedać lub wymienić nie-
potrzebne, używane rzeczy. Sprzedaż ma charakter prywatny i tego 
typu imprezy nie są przeznaczone dla osób zawodowo zajmujących się 
sprzedażą lub wymianą. Popularność takich wydarzeń wiąże się z moż-
liwością „upolowania” czegoś naprawdę niecodziennego, unikalnego  
i w dobrej cenie. Określenie „pchli targ” pochodzi prawdopodobnie od 
założonego pod koniec XVII wieku, na przedmieściach Paryża, bazaru 
zwanego Marché aux puces (dosł. bazar z pchłami).

- Do tej edycji zgłosiło się do nas ponad 150 wystawców z unikatowy-
mi rzeczami, tzw. Perełkami. Impreza cieszy się dużym powodzeniem 
wśród mieszkańców i nie tylko - mówi dyrektor Fabryki Kultury To-
masz Wiśniewski - kolejną planujemy na termin 4 czerwca - dodaje.

Ponad sto pięćdziesiąt stoisk oferowało do sprzedaży m. in. rośliny 
doniczkowe, ubrania, książki, płyty analogowe, vhs i cd, gry planszowe, 
puzzle, zabawki, filmy, antyki, galanterię domową, wyroby dekoracyjne, 
biżuterię, rekwizyty wojskowe, drobne rękodzieło, numizmaty, przed-
mioty kolekcjonerskie oraz obrazy. Były też foodtrucki z jedzeniem, 
lody, a dla dzieci samochodziki i stoisko z warkoczykami.

Warto nadmienić, że pomysłodawcami wydarzenia są radni Rady 
Miejskiej w Redzie.

Źródło: UM Reda

Zbliża się Aktywny 
Dzień z OSP Luzino

Sprawdź znajomość  
zasad ortografii

GMINA LUZINO | Już za kilkanaście dni odbędą się obchody z okazji 
95-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Luzinie.

WEJHEROWO | 12 maja Miejska Biblioteka Publiczna im. Aleksandra 
Majkowskiego w Wejherowie zaprasza do udziału w I Dyktandzie  
Wejherowskim pod patronatem Prezydenta Miasta Wejherowa  
Krzysztofa Hildebrandta.
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Drugie w historie tego typu wydarzenie jest zaplanowane na  
28 maja 2023 roku, na terenie Błoni Janowskich w Rumi. Na 
miłośników psów oraz ich czworonogów czeka wiele atrakcji.
Adopcje i domy tymczasowe motywem przewodnim
Uczestnicy będą mieli okazję spotkać przedstawicieli stowa-
rzyszeń oraz fundacji, którzy będą opowiadać o wszystkich 
kwestiach związanych z adopcją czworonogów oraz idei 
tworzenia domów tymczasowych dla zwierząt. Organizatorzy 
stworzą też możliwość rozmowy ze specjalistami odnośnie 
zachowania psów, diety, ich rozwoju, aktywności fizycznej, czy 
ubezpieczeniu.
Na uczestników zlotu będą też czekać różne stoiska, przy któ-
rych będzie możliwy zakup takich rzeczy jak: karmy, smycze, 
obroże, zabawki lub inne psie akcesoria. W jednym  
z punktów będzie można wykonać wspólne zdjęcie z własnym 
zwierzakiem.
Cała impreza ma trwać w godzinach 12:00 – 16:00.
Przemysław Schenk

ZLOT MIŁOŚNIKÓW  
PSÓW W RUMI
RUMIA | Już za kilkanaście dni odbędzie się slot 
psiarzy, czyli „Psoty na Błoniach”, promujące adopcję 
zwierząt.

fot. UM Rumia

fo
t. 

M
ic

ha
ł K

ac
zm

ar
ek

Pchli Targ wrócił po 
zimowej przerwie
REDA | Fabryka Kultury w Redzie zorganizowała pierwszą tegoroczną 
imprezę plenerową. W Miejskim Parku Rodzinnym odbyła się kolejna 
edycja Redzkiego Pchlego Targu.
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Tegoroczna Noc Muzeów w Wejhero-
wie zorganizowana po raz trzynasty bę-
dzie pełna muzycznych, historycznych, 
bajkowych i kulinarnych wrażeń.

W wejherowskim Ratuszu, w godz. 
19-23 będzie można obejrzeć wystawę, 
która przeniesie nas w magiczny i senty-
mentalny świat starych zabawek z czasów 
XIX wieku aż do czasów PRL-u. Będzie-
my mieli niepowtarzalną okazję zoba-
czyć zabawki, którymi bawili się kiedyś 
nasi dziadkowie np. stare rzutniki do wy-

świetlania bajek oraz bajki na kliszy, me-
talowe zabawki parowe, stare maszyny 
do szycia dziecięce, maszynę do pisania 
dla dzieci z walizką, lalki, samochodziki, 
gazetki dla dzieci, itp.

Do zwiedzania udostępnione będą 
tradycyjnie sale historyczne znajdują-
ce się w Ratuszu, w tym będzie także 
możliwość spotkania się z Prezydentem 
Wejherowa Krzysztofem Hildebrandtem  
w jego gabinecie.

Historycznie …z Jakubem Wejherem
Tego wieczora na rynku i w Ratuszu bę-

dziemy mogli spotkać …. samego Jakuba 
Wejhera.

Ok. godz. 20 na wejherowskim rynku 
zaprezentuje się Chorągiew Jakuba Wej-
hera, która przeniesie nas z inscenizacją 
historyczną w czasy założyciela miasta – 
Jakuba Wejhera. Będziemy mieli okazję 
zobaczyć musztrę, taktyki walki, strzela-
nie czyli jak dawniej wojny prowadzono. 
Będzie pokaz zaciągu nowego żołnierza 
połączony z przeglądem Chorągwi Jaku-
ba oraz opowieści o artylerii i rakietnic-
twie.

Tego wieczoru w godz. 20.00-22.00 
zwiedzający będą mieli okazję zwiedzić 
bezpłatnie krypty klasztorne w kościele 
Św. Anny. A o godz. godz. 18.00 i 19.30 
rozpoczną się tradycyjnie bezpłatne wy-
cieczki po Wejherowie i Kalwarii Wej-
herowskiej – zbiórka przed pomnikiem 
Jakuba Wejhera.

Na gwiezdnym balkonie
O godz. 21.30 na balkonie Ratusza 

odbędzie się wyjątkowy koncert. Na 
gwiezdnym balkonie wystąpią: Natalia 
Krajewska-Kitowska – sopran, Marcin 
Miloch – baryton, a akompaniować im 
będzie Paulina Leda-Wiczyńska. Usły-
szymy znane przeboje operowe (m.in.  

z opery „Don Giovanni”, „Carmen”, ope-
retkowe (m.in.z „Księżniczki Czarda-
sza”), musicalowe („Skrzypek na dachu”, 
„My Fair Lady”), znane przeboje muzyki 
filmowej (m.in. „Brunetki, blondynki”, 
„Odrobinę szczęścia w miłości”, „Umó-
wiłem się z nią na dziewiątą”). Będziemy 
mieli także niepowtarzalną okazję usły-
szeć wielki przebój - „Time to say good-
bye”.

Wystawa, fotobudka i food trucki
Zwiedzający będą mieli okazję zrobić 

sobie pamiątkowe zdjęcie w fotobudce, 
która ustawiona będzie przed wejściem 
do Ratusza. Tego dnia już od godz. 12 
do późnych godzin wieczornych będzie 
można skosztować specjałów oferowa-
nych przez Food trucki.

Na rynku otwarta zostanie też wystawa 
plenerowa „Wejherowo 380 lat – historia 
i współczesność”, którą będziemy mogli 
oglądać do końca lipca.

Noc pełna wrażeń w Wejherowskim 
Centrum Kultury

Wejherowskie Centrum Kultury z oka-
zji 10-lecia powstania Filharmonii Ka-
szubskiej zaprasza na dzień pełen atrak-
cji i niespodzianek! Tego dnia od godz. 
15 pracownicy WCK zdradzą kilka se-
kretów, opowiedzą o tajnikach pracy sce-

notechników, pozwolą zajrzeć widzom 
za kurtynę, czy przejść się po kulisach. 
W programie oczywiście liczne występy 
artystyczne. Będzie okazja, by podziwiać 
znakomitych muzyków, tancerzy i woka-
listów. Goście odwiedzą pracownie Wej-
herowskiego Centrum Kultury – będą 
zwiedzać, podziwiać i razem tworzyć!

Liczne animacje dla dzieci i młodzieży 
i dorosłych sprawią, że w Filharmonii 
Kaszubskiej będzie można świetnie ba-
wić się całymi rodzinami. Wieczorem zaś 
goście poczują się jak prawdziwe gwiaz-
dy! Nie tylko zasiądą w garderobianych 
fotelach, ale i staną na scenie w świetle 
jupiterów.

Muzeum Piśmiennictwa I Muzyki Ka-
szubsko-Pomorskiej

Wiele atrakcji przygotowało także 
Muzeum Piśmiennictwa I Muzyki Ka-
szubsko-Pomorskiej - „Wokół Antoniego 
Abrahama. Naukowo, artystycznie, ta-
jemniczo”. W programie m.in. wystawy, 
warsztaty malarstwa na szkle, kaligrafii, 
czerpania papieru, papierowych zakła-
dek do książek; gra rodzinna, kiermasz.

Więcej: www.muzeum.wejherowo.pl
Źródło: UM Wejherowo

Wejherowska Noc Muzeów pełna 
atrakc ji

WEJHEROWO | Koncert na balkonie i wystawa starych zabawek w Ratuszu, spotkanie z Jakubem Wejherem 
na rynku, występy artystyczne i niespodzianki za kulisami w WCK – to tylko niektóre atrakcje tegorocznej  
Wejherowskiej Nocy Muzeów, która odbędzie się w najbliższą sobotę, 13 maja, w godz. 19-23.
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Już po raz szósty na stadionie Gryfa Wejherowo 
rozegrany został mecz charytatywny piłki nożnej 
połączony z festynem rodzinnym.  Na boisku spo-
tkały się dwie wyjątkowe drużyny: księża i samo-
rządowcy z powiatu wejherowskiego, którzy zagrali  
w szczytnym celu. 

– Z okazji rocznicy Konstytucji 3 Maja trady-
cyjnie spotykamy się na Wzgórzu Wolności, aby 
wspólnie świętować i kibicować drużynom pod-
czas meczu, który został zorganizowany, aby wes-
przeć akcję zbiórki datków dla chorej Asi, która 
ma porażenie mózgowe, jest niedosłysząca i po-
trzebuje pomocy – mówiła Starosta Wejherowski 
Gabriela Lisius.

Na uczestników festynu czekało wiele atrakcji: 
pokaz umiejętności Jana Tatarowicza – zwycięz-
cy programu telewizyjnego Ninja Warrior Polska, 

ekspozycja sprzętu straży pożarnej i służb mundu-
rowych, jazda na kucyku, dmuchańce, fotobudka 
oraz stoiska gastronomiczne. 

Podczas meczu charytatywnego dla Asi udało 
się zebrać blisko 8 tysięcy złotych. Zebrane środ-
ki w całości zostaną przekazane na leczenie chorej 
dziewczynki.  

Organizatorem obchodów była Starosta Wejhe-
rowski Gabriela Lisius oraz Proboszcz parafii pw. 
NMP Królowej Polski w Wejherowie ks. Andrzej 
Nowak. W organizację wydarzenia zaangażowa-
ny był także Rafał Szlas radny Miasta Wejherowa. 
Mecz Honorowym Patronatem objął Metropolita 
Gdański Ksiądz Arcybiskup Tadeusz Wojda. 

W południe w parafii NMP Królowej Polski  
w Wejherowie odbyła się uroczysta msza święta  
w intencji Ojczyzny.

Duchowni i samorządowcy zagrali  
w szczytnym celu

Powiat Wejherowski uczcił 232. rocznicę uchwalenia Konstytucji 3 Maja. W ramach obchodów odprawiona została uroczysta 
msza święta. Wydarzenie tradycyjnie zwieńczył mecz charytatywny księża – samorządowcy, podczas którego odbyła się 
zbiórka  pieniędzy na leczenie chorej Asi.  

Powiat Wejherowski
www.powiatwejherowski.pl /powiatwejherowski
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OSP Wejherowo rozpoczęło okres przyjmowania 
wyjazdów do grup przedszkolnych i wczesnosz-
kolnych w okresie wiosenno-letnim. Niedawno 
dwie druhny z wejherowskiej jednostki odwiedziły 
uczniów w Szkole Podstawowej nr 6 w Wejhero-
wie, gdzie w jednej z grup udzieliły cennej lekcji 
nt. udzielania pierwszej pomocy, pokazały także 
sprzęt medyczny używany przez straż pożarną oraz 
poprawnie prowadzoną resuscytację krążeniowo-
-oddechową na fantomie.

Potem ta sama grupa odwiedziła OSP Wejhero-
wo, gdzie zaznajomili się ze specyfiką pracy straża-
ka oraz sprzętem przez niego używanym. Podczas 

takich prelekcji uczymy także zasad ogólnego bez-
pieczeństwa, ze szczególnym naciskiem nad wodą. 
Standardowo przy takich odwiedzinach, była oka-
zja do wejścia do wozu strażackiego, a także ubra-
nia hełmu. Najmłodsi mogli również „popsikać” 
wodą z węża szybkiego natarcia.

- Przez cały rok gościmy grupy szkolno-przed-
szkolne, ale od okresu majowego zwiększamy 
intensywność takich wydarzeń. Trochę przerwy 
jest latem, ale od jesieni ta częstotliwość wraca. 
Wszystko też zależy od tego, która placówka zgłosi 
się do nas z chęcią organizacji takiej lekcji. Wte-
dy umawiamy się na konkretne terminy – mówi 

Wejherowscy strażacy uczą dzieci
WEJHEROWO | Członkowskie Ochotniczej Straży Pożarnej w Wejherowie rozpoczęli cykl spotkań z dziećmi, podczas których m.in.: opowiadają 
o pracy strażaka, czy oprowadzają po jednostce.

Maciej Ziółkowski, Naczelnik Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Wejherowie, dla GWE24.pl.

Edukacja ważną częścią pracy
Tym sposobem strażacy z Ochotniczej Straży Po-

żarnej w Wejherowie rozpoczęli okres, w którym 
starają się uczyć młodych wejherowian, na czym 
polega praca strażaka, czy bezpiecznego wypoczyn-
ku nad wodą. Więcej o szczegółach całej inicjatywy 
oraz prowadzonych działań w tym zakresie mówi 
specjalnie dla GWE24.pl Naczelnik Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Wejherowie, Maciej Ziółkowski.

- Pogadanki mają pokazać, jak wygląda praca stra-
żaka, która na przestrzeni ostatnich lat mocno się 
zmieniła. Ze wszystkich zdarzeń, przy których in-
terweniujemy, tylko 30% stanowią pożary. Obecnie 
jesteśmy służbą szeroko ratowniczą. Dlatego pod-
czas spotkań z dziećmi pokazujemy sprzęt, tłuma-
czymy teraźniejszą specyfikę straży pożarnej, która 
jest związana z m.in.: pogodą ratowaniem zwierząt. 
Naprawdę mamy szerokie pole działania i to poka-

zujemy podczas zajęć z dziećmi. Chcemy nie tylko 
pokazać pracę strażaka, ale głównym przekazem 
jest edukacja młodego pokolenia, aby przykrych 
zdarzeń z dziećmi było jak najmniej. Dlatego stara-
my się łączyć pokazy sprzętu z pogadankami. Przy 
okazji uczymy prawidłowych zawodach w trakcie 
poszczególnych form wypoczynku, czy poszczegól-
nych sytuacjach. Okazuje się też, że nasz przekaz 
skierowany do dzieci, trafia też do ich rodziców, 
którym opowiadają o lekcjach z nami. Potem ro-
dzice dbają o bezpieczeństwo pociech np. kupując 
im kaski rowerowe, czy czujnik dymu do domu itd. 
Więc nasze działania skutkują wieloma korzyściami 
– tłumaczy Maciej Ziółkowski, dla GWE24.pl.

Grupy przedszkole i szkolne z terenu Wejherowa  
i okolic, które są zainteresowane takimi prelekcjami, 
proszone są o kontakt w wiadomości prywatnej 
przez stronę Ochotniczej Straży Pożarnej w Wejhe-
rowie na Facebooku.

Przemysław Schenk
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ZATRACILIŚMY 
ZDOLNOŚĆ 
ROZMOWY

Przedstawiciele   Invest in Po-
merania, Pomorskiej Specjali-
stycznej Strefy Ekonomicznej 
oraz investGDA spotkali się  
z przedsiębiorcami, którzy szu-
kają terenów pod inwestycję.

Za nami 30 edycja Welconomy Forum in Toruń. Pozwoli Pan, że 
zacznę rozmowę od pytania o wrażenia z wydarzenia? 
Przede wszystkim cieszy fakt, iż nasza konferencja zapisała się 
na mapie wydarzeń gospodarczych w kraju, stając się również 
przestrzenią promocji regionu Kujawsko – Pomorskiego i oczywi-
ście Torunia. Z roku na rok do grodu Kopernika przyjeżdża coraz 
więcej gości. Podczas obecnej edycji Welconomy in Toruń gościli-
śmy blisko dwa tysiące uczestników. To zobowiązuje i zachęca do 
dalszej pracy. Jestem dumny z ekipy, która zajmuje się logistyką 
konferencyjną. W pierwszej kolejności myślę o mojej żonie, Gra-
żynie, ale również innych osobach zaangażowanych w projekt. 
Są kreatywni, co w dzisiejszych czasach nie jest takie oczywiste. 

30 lat to kawał historii demokratycznej Polski. Trzy dekady 
temu mówił Pan, że najważniejsze zadania dla Polski to samo-
rządy, wstąpienie do NATO i członkostwo w Unii Europejskiej.  
A jakie zadania czekają przed nami na kolejne lata?
Już rok temu, podczas konferencji zwracaliśmy uwagę na fakt, 
jak pisał profesor Bauman, płynnej nowoczesności. Niestety, 
jakby proroczo, wiele wątków z dyskusji sprawdziło się. Wojna 
w Ukrainie jest tego najlepszym przykładem. Trzeba odnowić 
pojęcie solidarności, Polacy przez ostatni rok dowiedli, jak wiele 
dla nich znaczy. Trzeba przywrócić powagę prawa międzyna-
rodowego, aby żaden dyktator nie rościł prezencji względem 
drugiego kraju. I rzecz jasna pracować na integracją we własnym 
społeczeństwie. 

Jak ocenia Pan kondycję polskich samorządów?
Należy docenić rolę samorządów i ich wpływ na kształtowanie się 
oblicza tak zwanych małych ojczyzn. Samorząd jest tą przestrze-
nią rzeczywistości społecznej, która najlepiej rozumie potrzeby 
obywatelskie. Trzeba wyraźnie powiedzieć, kształtowanie się 
kultury samorządu jest dowodem dbałości o nasz kraj. To nie 
podlega dyskusji.

Więcej w najnowszym, 118 numerze magazynu Express Biznesu Więcej na stronie 50 w 118 numerze magazynu Express Biznesu

Tomasz Podsiadły: W ubiegłym roku ob-
chodził Pan pięćdziesięciolecie pracy 
artystycznej..
Wojciech Rajski: Niestety… proszę pana 
(śmiech)…

Cofnijmy się zatem do pańskiej prze-
szłości, czy muzyka to było powołanie? 
Często artyści twierdzą, że od zawsze 
wiedzieli co chcą w życiu robić. Tak było 
u Pana, czy przypadek zadecydował?
Jako, że każda mama jest przekonana  
o wyjątkowości dziecka moja także wie-
rzyła, że mam talent. I to nie byle jaki bo 
muzyczny. Wysłała mnie na nauki do do-
brego profesora…

Wejdę w słowo, Pan nie pochodzi z War-
szawy?
Owszem, pochodzę. Jestem rdzennym 
Warszawiakiem. Działo się to właśnie  
w stolicy. Poszedłem do szkoły muzycznej 
do klasy fortepianu. Profesor, zapewne 
przez ambicje zawodowe, do tego stopnia 
mnie ćwiczył, że obrzydził muzykę.

Nie był dobry w swoim fachu?
Wręcz przeciwnie, był bardzo dobrym 
muzykiem tylko kompletnie nie miał 
podejścia do dzieci. Chciałem się dwu-

krotnie wypisać z tej szkoły. Napotkałem 
jednak na matczyny opór. Jakoś dobrną-
łem do końca i postanowiłem zapomnieć 
o fortepianie. Na horyzoncie rysował 
się spory konflikt z rodzicami, jednak 
szczęście w nieszczęściu, podczas gry  
w piłkę kolega tak mnie kopnął w rękę, że 
nie mogłem zdawać egzaminu do szkoły  
II stopnia na fortepian.

Rodzina była w rozpaczy?
Tak.

Pan wręcz przeciwnie?
Uważałem to za zrządzenie losu. Posze-
dłem na klarnet.

Co mama na to?
Że to nie wypada, że nie przystoi…

Gra na klarnecie była uważana za coś 
gorszego?
Mówiono, że liczą się tylko instrumenty 
takie jak fortepian, skrzypce czy bycie 
kompozytorem.

Taka wyższa sfera?
Tak się u nas uważało. Pozostałem jed-
nak przy klarnecie. Przez okres szkoły 
średniej dzięki tym razem...

WOJCIECH RAJSKI
PROFESOR MÓWIŁ, 
ABYM ZAPOMNIAŁ  
O DYRYGENTURZE

GDZIE INWE-
STOWAĆ W PO-

MORSKIEM 

BIZNES

W siedzibie Pracodawców Pomo-
rza w Gdańsku, odbyło się spo-
tkanie trzech organizacji, które 
powołane są m.in. do tego, aby 
przyciągać do regionu inwesto-
rów z przedsiębiorcami. - Zdecy-
dowaliśmy się na zorganizowa-
nie takiego spotkania, bo często 
spotykamy się z pytaniami, gdzie 
w województwie pomorskim 
można inwestować - tłumaczy 
Tomasz Limon, Dyrektor Zarzą-
dzający i Prezes Zarządu Pra-
codawców Pomorza. - Liczne py-
tania zasługują na odpowiedzi.  
I tak się stało. Zanim to nastą-
piło Mikołaj Trunin, zastępca 
dyrektora Invest in Pomerania, 
Igor Nagraba z Pomorskiej Spe-
cjalnej Strefy Ekonomicznej oraz 
Agnieszka Bartoszewicz - Pie-
trzak rzeczniczka konsumenta  
z investGDA opowiedzieli zgro-
madzonym gościom czym zajmu-
ją się ich instytucje, a także jaką 
pomoc mogą uzyskać przedsię-
biorcy, którzy szukają terenów 
pod inwestycję. Po prezentacji 
nie zabrakło czasu na pytania,  
a także na rozmowy w kuluarach. 
Pierwsze takie spotkanie, jak 
zapowiedział Tomasz Limon, ma 
być początkiem cyklu takowych.

Zdaniem dr Jacka Janiszewskiego m.in. ministra 
w rządzie Jerzego Buzka zaradność jest jedną  

z największych pozytywnych cech polskich 
przedsiębiorców. Słabością brak wiary w sie-

bie. W rozmowie z Express Biznesem przyznaje 
także, że wierzy w odnowienie wspólnoty, umie-
jętności dialogu, który jest początkiem rozwo-
ju. Doktor Janiszewski “rysuje” jeszcze kilka 

trafnych obrazów polskiego biznesu. Mieliśmy się spotkać w biurze, jednak w ostatniej chwili Woj-
ciech Rajski, spiritus movens sopockiej filharmonii, zmienił 

plany. Ja zmieniłem adres w nawigacji i ostatecznie spotkali-
śmy się w kameralnej knajpce w ścisłym centrum Sopotu.



LIFESTYLE

NIKT NIE WYJDZIE 
BEZ POMOCY 

Na jaką pomoc z Agencji Rozwoju Przemysłu mogą 
liczyć pomorscy przedsiębiorcy? Gdzie mogą się udać 
w sprawie wsparcia z ARP? Na te oraz inne pytanie 
odpowiada dyrektor Centrum Obsługi Przedsiębiorców 
w Gdyni Joanna Kwitowska-Zawadzka. 

Agencja Rozwoju Przemysłu SA  to spółka Skarbu Państwa, 
która od ponad 30 lat wspiera polskich przedsiębiorców. Jest 
partnerem biznesowym dla firm, które chcą się rozwijać w in-
nowacyjnych branżach, potrzebują wsparcia w realizacji pro-
cesów restrukturyzacji, szukają finasowania oraz tych, które są 
zainteresowane terenami inwestycyjnymi w specjalnych stre-
fach ekonomicznych. Działa na rzecz rozwoju innowacyjności 
przedsiębiorstw, w szczególności poprzez inwestycje w sektory 
i technologie budujące konkurencyjność polskiej gospodarki. 
Aby wspierać innowacyjną gospodarkę i stymulować jej rozwój 
uruchomiono Platformę Transferu Technologii, na której zareje-
strowanych jest ponad 1400 technologii.
Od 2018 roku ARP prowadzi program „Kadry dla Przemysłu”, 
którego celem jest stworzenie odpowiednich warunków dla dłu-
gofalowej współpracy pomiędzy spółkami z portfela Agencji,  
a sektorem edukacji. ARP dysponuje unikalną ofertą usług fi-
nansowych - pożyczek skierowanych do przedsiębiorstw sektora 
MŚP oraz dużych firm – dostępną w regionalnych Centrach Ob-
sługi Przedsiębiorców (COP). Celem jest kompleksowe wsparcie 
przedsiębiorstw w zakresie finasowania szeroko rozumianych 
inwestycji, kapitału obrotowego, realizacji kontraktów oraz po-
życzek na zapewnienie płynności.

Czym jest Centrum Obsługi Przedsiębiorców?
Jesteśmy jednostką terenową Agencji Rozwoju Przemysłu. COP 
w Gdyni to biuro regionalne, którego zadaniem jest wspieranie 
przedsiębiorców z sektora MŚP i dużych firm działających na te-
renie województw pomorskiego, kujawsko-pomorskiego i części 
woj. warmińsko-mazurskiego.

 Na jaką pomoc mogą liczyć przedsiębiorcy z małych i średnich 
firm, którzy skontaktują się z regionalnym COP?
W Centrum mieszczącym się w PPNT w Gdyni przy Al. Zwycię-
stwa 96/98 udzielamy szczegółowych informacji o dostępnych 
formach wsparcia. Pomagamy wybrać właściwą formę finan-
sowania, złożyć wniosek, wyjaśniamy wątpliwości i wspólnie 
przechodzimy przez cały proces, aż do podpisania umowy  
i uruchomienia środków. Proces pożyczkowy w ARP jest całkowi-
cie zdigitalizowany i zdalny, realizowany przez zalogowanie się  
z linku na naszej stronie internetowej i profil zaufany.

Czytaj dalej na stronie 48 w 118 numerze magazynu Express Biznesu
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OGŁOSZENIE
BURMISTRZA MIASTA RUMI

Stosownie do art. 35 ust. 1 i ust. 2 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami  
(t.j. Dz. U. z 2023r., poz. 344) informuję, iż w siedzibie 
Urzędu Miasta Rumi przy ul. Sobieskiego 7, na okres 
21 dni wywieszony został Wykaz Nr VIII stanowiący 
załącznik do Zarządzenia Nr 1926/169/2023 Burmi-
strza Miasta Rumi z dnia 9 maja 2023 roku obejmu-
jący nieruchomość niezabudowaną składającą się  
z działek nr 30/24 i nr 30/27 obr. 2, położoną w Rumi 
przy ul. Apolinarego Formeli, stanowiącą własność 
Gminy Miejskiej Rumia przeznaczoną do oddania  
w dzierżawę drodze przetargu pisemnego nieogra-
niczonego.
Wykaz zamieszczony został na stronie internetowej 
Urzędu Miasta Rumi: www.bip.rumia.pl
Rumia, dnia 10.05.2023r.

OGŁOSZENIE 87/2023/PR-Media-Group/DB

Weronika Korthals urodziła się w Pucku, jest piosenkarką, kompozy-
torką, dyrygentką, animatorką kultury i co najważniejsze mieszkanką 
Redy. Z wyróżnieniem ukończyła Akademię Muzyczną w Gdańsku,  
zwyciężyła w „Szansie na Sukces” (odcinek z Violettą Villas oraz  
w wydaniu specjalnym programu, w którym laureaci wykonywali 
utwory z musicalu „Metro”). Jest również laureatką ogólnopolskich 
festiwali: m.in. Bursztynowy Mikrofon, Alleluja czyli Happy Day,  
Fetting Festiwal czy Gama. Występowała na Festiwalach Piosenki  
Polskiej w Opolu, w Sopocie, w musicalu „Metro”. Była wokalistką zespołu  
Ha-Dwa-O!

- Na wyjątkowy koncert licznie przybyła publiczność, nie tylko z Redy 
ale z powiatów puckiego, wejherowskiego oraz rodzina wokalistki - mówi 
dyrektor Fabryki Kultury Tomasz Wiśniewski.

W dwugodzinnym koncercie zgromadzeni usłyszeli utwory z nowej 
płyty (m. in. pierwszy promocyjny klip „Dze za lasã mòrze” do wiersza 
Stanisława Okonia z Wierzchucina, muzyka: Weronika Korthals, aranża-
cja: Mirosław Hałenda), nie obyło się też bez solówek instrumentalistów.

Na album „Norda” składają się wiersze poetów z północy Kaszub:  
Marii Boszke, Alojzego Budzisza, Józefa Ceynowy, Jana Drzeżdżona, Jana  
Labudy, Antoniego Piepera, Jana Piepki, Mariana Selina i Jana Trepczyka, 
do których muzykę skomponowała Weronika. Autorami aranżacji są 
ARTur Moon oraz Mirosław Hałenda.

Na scenie Fabryki towarzyszyli Weronice Korthals: ARTur Moon – for-
tepian, Aleksander Kamiński – saksofon, flety, Mateusz Otczyk – gitara, 
ukulele, Paweł Osicki – perkusja, Jacek Hoduń – syntezatory, bas, akor-
deon, Mirosław Hałenda – instrumenty klawiszowe oraz zespół wokalny 
La Via Voice.

Publiczność nagrodziła artystów gromkimi owacjami na stojąco, a na 
portalach opisują koncert jako magiczny, poetycki i doceniają promowa-
nie bogatej kultury Kaszub.

Źródło: UM Reda

Artyści odwiedzą Rumię w ramach 
cyklu koncertów "Z Klasyką przez Polskę" 
to projekt finansowany przez Narodo-
wy Instytut Muzyki i Tańca z zasobów 
Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego, a realizowany przez Polski 
Impresariat Muzyczny. Projekt ten ma na 
celu popularyzację kameralnej muzyki 
klasycznej w wykonaniu najwybitniej-
szych polskich artystów.

Koncert odbędzie się w czwartek  
18 maja w Miejskim Domu Kultury  
w Rumi. By móc wziąć udział w wydarze-

niu należy okazać zaproszenie, które należy odebrać w siedzibie MDK Rumia, przy  
ul. Mickiewicza 19.

Cztery Pory Antonio Vivaldiego to jeden z najbardziej znanych utworów nie  
tylko tego kompozytora, ale w ogóle w historii muzyki. Usłyszymy go w wykona-
niu Lilianny Stawarz (klawesyn) oraz Marcina Zdunika (wiolonczela).

Lilianna Stawarz - klawesyn
Kierownik artystyczny Festiwalu Oper Barokowych, kierownik muzyczny 

orkiestry Royal Baroque Ensemble, klawesynistka, pedagog UMFC, profesor 
belwederski, kierownik Międzywydziałowego Zakładu Muzyki Dawnej UMFC. 
Otrzymała nagrodę Fryderyk 2018 w kategorii Album roku - Muzyka Dawna za 
płytę life z Oratorium Antonio Caldary - Maddalena ai piedi di Cristo, wydaną 
przez Polskie Radio. W tym samym roku otrzymała także nominację do Nagrody 
im. Cypriana Kamila Norwida za kierownictwo muzyczne wykonania opery  
Farnace Antonio Vivaldiego.

Marcin Zdunik - wiolonczela
Polski wiolonczelista, solista i kameralista. Wykonuje muzykę od renesansu po 

dzieła najnowsze, improwizuje, aranżuje i komponuje. Zapraszany do udziału  
w prestiżowych festiwalach muzycznych - BBC Proms w Londynie, Progetto 
Martha Argerich w Lugano oraz Chopin i Jego Europa w Warszawie. Laureat  
Fryderyków 2022 za płytę "Words of Mystery. Music for choir and cello" oraz 
za płytę "Paweł Mykietyn - II Koncert na wiolonczelę i orkiestrę symfoniczną,  
Hommage à Oskar Dawicki".

Źródło: MDK Rumia

Koncert premierowy 
płyty „Norda”

"Z Klasyką przez Polskę"

REDA | 2 maja w Fabryce Kultury Weronika Korthals z zespołem, zagrała 
koncert promujący nową płytę „Norda”.

RUMIA | Wybitni muzycy wystąpią w Miejskim Domu Kultury w Rumi 
prezentując "Cztery Pory Roku" Antonio Vivaldiego.
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Te rozwiązania drogowe są kosztowne, ale potrzebne by zapewniać 
bezkolizyjny ruch i tym samym podnieść bezpieczeństwo na gmin-
nych drogach.
- W tym wydaniu prezentujemy wizualizację kolejnego projektu 

przebudowy układu drogowego w miejscowości Kielno na ulicy Le-
śnej w kierunku Kowalewa. Wójt Ryszard Kalkowski podjął rozmo-
wy z władzami Starostwa Powiatowego w Wejherowie, aby podczas 
przebudowy całej ulicy Leśnej na skrzyżowaniu z ulicą Myśliwski 

Dwór wybudować rondo – odpowiada Urząd Gminy Szemud.
Na zdjęciu widzimy wizualizację ronda w Kielnie, które porządkuje 

w tym miejscu ruch. Ulica Myśliwski Dwór staje się coraz bardziej 
popularna i pozwala dostać się do Kieleńskiej Huty czy Kamienia. 
Gmina Szemud prowadzi rozmowy z powiatem wejherowskim  
i liczy na to, że wizualizacja już niedługo stanie się rzeczywistością.

Źródło: UG Szemud
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Przygotowania do budowy 
ronda na ulicy Leśnej w Kielnie

GMINA SZEMUD | Wizualizacja dotyczy przebudowy układu drogowego w Gminie Szemud. 
Przedstawiano już ronda z gotowymi planami budowy w Kielnie w kierunku Warzna oraz 
Rębisk, w centrum Rębisk oraz w Kowalewie, teraz przyszła kolej na Kielno.

Celem akcji było budowanie świadomości ekologicznej oraz 
inicjowanie działań na rzecz ochrony środowiska - poczynając  
od uprzątania śmieci i stosowanie selektywnej zbiórki odpadów 
po długofalowe, rozbudowane programy ekologiczne.
Warto wspomnieć, że w akcję sprzątania z okazji Dnia Ziemi włą-
czyli się radni i urzędnicy. W ramach tej inicjatywy sprzątali las  
w okolicach ul. Roszczynialskiego. Najbliższą okolicę sprzątali 
także mieszkańcy Os. Fenikowskiego, którzy porządkowali nie 
tylko Polanę Jakubową, miejsce spotkań i rekreacji, ale okolicz-
ny las, łąki i brzegi stawu. Tereny przyszkolne sprzątali także 
uczniowie wejherowskich szkół podstawowych.
Przemysław Schenk
źródło: wejherowo.pl

UCZNIOWIE SPRZĄTALI 
OKOLICĘ SZKOŁY
WEJHEROWO | Cała akcja zadbania o porządek na terenie 
przyszkolnym była zorganizowana w Społecznej Szkole 
Podstawowej nr 1 w Wejherowie z okazji Międzynarodowego 
Dnia Ziemi.

fot. wejherowo.pl
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Cała uroczystość rozpocznie się oficjalnym przemarszem o godzinie 
13:45 spod Remizy do kościoła parafialnego pw. Św. Mikołaja w Sze-
mudzie, gdzie o 14:00 rozpocznie msza święta. Po mszy, korowód uda 
się do nowo wybudowanej strażnicy, gdzie przystąpimy do ceremonii 
otwarcia remizy.

Organizatorzy przygotowali dla uczestników m.in.: słodki poczęstu-
nek, gorący posiłek (grochówka), pokaz sprzętu i aut bojowych. Możli-
we będzie też zwiedzanie nowej remizy. Nie zabraknie również atrakcji 
dla dzieci.

Przemysław Schenk

Jedną z zatrzymanych osób była 39-latka przemieszczająca się hulaj-
nogą elektryczną w Gościcinie. Badanie trzeźwości wykazało 0,5 promi-
la alkoholu w jej organizmie. W tym przypadku kobieta została ukarana 
mandatem w wysokości 2,5 tys. złotych.

W pozostałych siedmiu przypadkach kierującym, którzy poruszali się 
pod wpływem, zatrzymano prawa jazdy. W dalszych konsekwencjach 
będą oni musieli odpowiadać przed sądem, co może wiązać się z zaka-
zem kierowania wszelkimi pojazdami mechanicznymi. Za przestępstwo 
prowadzenia pod wpływem alkoholu grozi kara do 2 lat pozbawienia 
wolności.

Pamiętajmy, iż nietrzeźwi kierowcy stanowią zagrożenie nie tylko dla 
siebie, ale i też innych uczestników ruchu drogowego. Widząc pijanego 
kierowcę nie bójmy się reagować, by uniemożliwić mu jazdę za kierow-
nicą pojazdu.

źródło: KPP Wejherowo
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Uroczyste otwarcie 
nowej remizy strażackiej

Ośmiu kierowców 
pod wpływem

GMINA SZEMUD | Na mieszkańców będzie czekać wiele 
atrakcji podczas uroczystego otwarcia nowej strażnicy strażackie 
w Szemudzie. Całe wydarzenie już w sobotę.

GOŚCICINO | Policyjne działania prowadzone na drogach po-
wiatu uniemożliwiły dalszą jazdę pijanym kierowcom. Większo-
ści kierującym w tym przypadku zatrzymano prawa jazdy.
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Policjanci z Wejherowa i Rumi brali 
udział w egzaminowaniu uczestników 
Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Dro-
gowym. Funkcjonariusze sprawdzali 
wiedzę i umiejętności praktyczne z za-
kresu znajomości przepisów ruchu dro-
gowego uczniów szkół podstawowych,  

w dwóch kategoriach wiekowych. 
Uczestnicy turnieju rozwiązywali test 
z zakresu wiedzy o ruchu drogowym, 
sprawdzali swoje umiejętności związa-
ne z udzielaniem pomocy medycznej,  
a następnie pokonywali specjalnie 
przygotowany do tego celu tor prze-

szkód oraz miasteczko ruchu drogo-
wego. Dzieci wykazały się bardzo do-
brą znajomością przepisów i z dużym 
zaangażowaniem pokonały rowerem 
przygotowany tor. Powiatowy turniej  
w klasyfikacji drużynowej oraz indywi-
dualnej wygrali uczniowie w kategorii I 
ze Szkoły Podstawowej nr 6 w Wejhero-
wie oraz w kategorii II (od 12 lat) tak-
że uczniowie Szkoły Podstawowej nr 6  
w Wejherowie. Już niebawem zwycięskie 
drużyny wezmą udział w finale woje-
wódzkim. Umiejętności i wiedza, które 
dzieci zdobyły w trakcie przygotowań 
do powiatowego turnieju z pewnością 
przyczynią się do zwiększenia ich bez-
pieczeństwa w ruchu drogowym.
Głównym celem turnieju oraz spotkań 
policjantów z dziećmi i młodzieżą szkol-
ną, jest poprawa bezpieczeństwa naj-
młodszych uczestników ruchu drogo-
wego. Wysokie noty uzyskane podczas 
tego etapu, świadczyć mogą o wzroście 
świadomości wśród dzieci i młodzieży 
w tym zakresie, co z pewnością skutko-
wać będzie w przyszłości mniejszą liczbą 
zdarzeń drogowych.

Źródło: KPP Wejherowo

Powiatowy Turniej Bezpieczeństwa 
w Ruchu Drogowym

POWIAT | Policjanci z powiatu wejherowskiego przeprowadzili finał powiatowe-
go turnieju Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego.

WIOŚ UDERZA W MAFIĘ 
ODPADOWĄ
POWIAT | Inspektorzy Wydziału Zwalczania Przestęp-
czości Środowiskowej Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska w Gdańsku zakończyli czynności 
kontrolne w ramach których, zidentyfikowano w powie-
cie wejherowskim działanie mafii odpadowej.

Jak wyjaśnia WIOŚ typowym 
działaniem mafii odpadowej 
jest pozyskiwanie odpadów 
od legalnie działających 
podmiotów, które w ramach 
swojej działalności je wytwo-
rzyły.

- Następnie odpady zamiast trafić do profesjonalnych pomio-
tów zajmujących się ich zagospodarowaniem trafiają  
w miejsca nieprzeznaczone na ten cel np. do byłych żwirowni 
czy budynków gospodarczych - poinformował WIOŚ.
W sprawie wykrytej przez Inspekcję Ochrony Środowiska 
ustalono, że 2 podmioty nieposiadające zezwoleń i możliwo-
ści technicznych przyjmowały odpady, które miały trafić pod 
adres ich prowadzenia działalności.
- Następnie miały być przekazane dalej. Ustalenia i zabezpie-
czone dowody wykazały, że firmy nie są w stanie udokumen-
tować gdzie znajduje się 6 tysięcy ton odpadów Przy tym 
osoby działające w ramach tych firm fałszowały dokumenty 
i poświadczały nieprawdę w około 350 dokumentach mają-
cych znaczenie prawne - informuje Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska w Gdańsku.
Sprawa została skierowana także do Prokuratury Okręgowej 
w Gdańsku. Sprawcą za przestępstwo odpadowe grozi do 10 
lat pozbawienia wolności a za działania związane z fałszowa-
niem dokumentów i poświadczaniem nieprawdy grozi do 5 
lat pozbawienia wolności. Ponadto za niewłaściwe gospo-
darowanie odpadami WIOŚ w Gdańsku może nałożyć karę 
w wysokości do 1 miliona złotych, za naruszenia w zakresie 
ewidencji odpadów grozi również do 1 milion złotych kary.
J.N.  
Źródło: WIOŚ w Gdańsku

fot. pixabay.com
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Trwają ćwiczenia 
wojskowe Anakonda 2023

POWIAT | Dowództwo Operacyjne Rodzajów Sił Zbrojnych im gen. 
B. Kwiatkowskiego prowadzi w miesiącu maju największe w naszym 
kraju ćwiczenie wojskowe pod kryptonimem #Anakonda23.
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W związku z ćwiczeniami na drogach większo-
ści województw na terenie Polski przemieszczają 
się żołnierze i sprzęt wojskowy Sił Zbrojnych RP 
oraz armii sojuszniczych. Dowództwo zwraca się 
z prośbą do mieszkańców i kierowców.

- Ćwiczenie Anakonda23 "Ma charakter de-
fensywny i nie jest skierowane przeciwko żad-
nemu z państw, scenariusz ćwiczenia bazuje na 
fikcyjnym podziale geopolitycznym i położeniu 
państw, a jego przygotowanie rozpoczęło się 
już w 2021 r. Ćwiczenie od 2006 r. ewoluowało 
ze stricte krajowego do ćwiczenia z aktywnym 
udziałem państw członkowskich NATO i na-
szych partnerów. Za jego przygotowanie odpo-
wiada Dowództwo Operacyjne Rodzajów Sił 
Zbrojnych im. generała Bronisława Kwiatkow-
skiego" - poinformowało Wojsko Polskie.

Manewry będą trwały od 2 do 26 maja br.  
i w związku z tym po drogach większości woje-
wództw na terenie Polski przemieszczać się będą 
żołnierze i sprzęt wojskowy Sił Zbrojnych RP 

oraz armii sojuszniczych.
Dowództwo Operacyjne Rodzajów Sił Zbroj-

nych apeluje do mieszkańców i kierowców:
 - Spotykając na drodze kolumnę wojskowych 

pojazdów trzeba zachować szczególną ostroż-
ność. Zabronione jest wjeżdżanie pomiędzy po-
jazdy wojskowe jadące w kolumnie.

Na stronie Wojska Polskiego pojawił się także 
apel dotyczący zakazu fotografowania i publiko-
wania informacji o przemieszczających się woj-
skach:

- Nie publikuj informacji i zdjęć obrazujących 
ruchy wojsk. Nie udostępniaj lokalizacji, dat  
i godzin przejazdów kolumn wojskowych. Każ-
de nieprzemyślane działanie w sieci, szczególnie 
w obecnej sytuacji geopolitycznej na świecie, 
przedstawiające ważne obiekty wojskowe, insta-
lacje i urządzenia może mieć negatywne konse-
kwencje dla systemu bezpieczeństwa i obronno-
ści.

W ramach programu w sąsiedztwie zabudowy 
wielorodzinnej zainstalowano łącznie 78 pojemni-
ków, do których mogą trafiać tylko posegregowane 
odpady. Z inteligentnych śmietników ustawionych 
przy osiedlu na ulicach Dąbrowskiego, Poznańskiej  
i Szczecińskiej korzysta około 1800 mieszkańców.

System opiera się na naklejkach z „kodami dostępu”, 
których pakiet otrzymało każde gospodarstwo do-
mowe. Pozwala to wykluczyć podrzucanie śmieci do 
pojemników, czy też niewłaściwą segregację.

Zbiorniki podzielono na frakcje: papier, szło, metal 
i tworzywa sztuczne, biokuchenne, biozielone oraz 
zmieszane. Obsługa pojemników odbywa się bezdoty-
kowo, co zapewnia wygodę i higienę podczas wyrzu-

cania odpadów. Gdyby ktoś czuł się zagubiony przy 
kontakcie z urządzaniem pomocne będą komunikaty 
głosowe, które wydaje pojemnik. Klapy otwierają się 
automatycznie a ich szczelność zapobiega wydostawa-
niu się nieprzyjemnych zapachów. System pojemni-
ków objęty jest również monitoringiem by zapobiegać 
podrzucaniu śmieci wokół zbiorników.

Największą zaletą, którą podkreślają włodarze mia-
sta jest to, iż system pozwala na wyeliminowanie od-
powiedzialności zbiorowej, spoczywającej na miesz-
kańcach budynków wielolokalowych, w momencie 
kiedy nakładane są kary finansowe.

- Nieprzestrzeganie zasad poprawnej segregacji od-
padów przez jednego z sąsiadów może doprowadzić 
do nałożenia karnej stawki na wszystkich mieszkań-
ców bloku. Rumianie objęci Systemem Indywidualnej 
Segregacji Odpadów nie muszą się już tym martwić, 
ponieważ ewentualne kary dotkną tylko tych, którzy 
nie segregują – informują lokalni urzędnicy.

W systemie funkcjonuje również aplikacja mobilna 
mOdpady, w której każdy użytkownik inteligent-
nych śmietników może sprawdzić ilość wyrzucanych 
odpadów, czy ranking użytkowników w segregacji 
względem innych mieszkańców bloku, użytkowników 
z gminy oraz całego kraju.

Dzięki zastosowanemu systemowi selektywna zbiór-
ka odpadów wyniosła 65%, a odpady zmieszane 
stanowią jedynie 35%. Koszt inwestycji to 5,4 mln zł, 
na co miasto pozyskało dofinansowanie z Rządowego 
Funduszu Polski Ład (Programu Inwestycji Strategicz-
nych) w wysokości 4,75 mln zł.

M.F.
źródło: UM Rumia

Sukces inteligentnych śmietników
RUMIA | Pilotażowy program prowadzony jest od grudnia zeszłego roku w Spółdzielni Mieszkaniowej  
„Janowo”. System Indywidualnej Segregacji Odpadów to program, w którym głównym celem jest zwiększenie 
poziomu recyklingu odpadów komunalnych.

Prezes w swoim wystąpieniu przypomniał, że człon-
kowie koła zawsze chętnie uczestniczą w uroczysto-
ściach patriotycznych organizowanych w Wejherowie 
i okolicznych miejscowościach m.in. w Piaśnicy, Białęj, 
Rybnie i Łężycach. Organizują również dla swoich 
członków i nie tylko, spotkania integracyjne a także 
przynajmniej raz w roku podróże historyczne do miejsc 
pamięci na terenie kraju. W minionej kadencji odwiedzili 
m.in. Obóz Koncentracyjny na Majdanku w Lublinie, 
niemiecki Obóz Pracy w Potulicach, Las Szpęgawski 
koło Starogardu, Dolinę Śmierci w Bydgoszczy, a także 
Chełmno, Grudziądz, Olsztyn, Lidzbark Warmiński, Ko-
łobrzeg, Szczecin i Poczdam.
W trakcie dyskusji nad sprawozdaniem bardzo pozy-
tywnie o działalności ZIW RP O. Wejherowo wypowie-
dział się wiceprzewodniczący Zarządu Wojewódzkiego 

ZIW RP kmdr Eugeniusz Konar-
ski podkreślając, że koło to na-
leży do grona najaktywniejszych 
oddziałów w województwie  
i zawsze chętnie przyjeżdża do 
Wejherowa, gdzie bardzo dobrze 
układa się współpraca związ-
ku z władzami miasta, powiatu  
i gminy. Słowa uznania człon-
kom ZIW RP przekazał również 
zastępca prezydenta Arkadiusz 
Kraszkiewicz dziękując im za 
aktywność i zaangażowanie  
w życie miasta.
Członkowie związku po wysłu-
chaniu sprawozdania z działal-
ności Związku Inwalidów Wo-

jennych RP za minioną kadencję udzielili absolutorium 
ustępującemu Zarządowi a następnie dokonali wyboru 
nowych władz. W wyniku przeprowadzonych wybo-
rów prezesem oddziału został Stanisław Harasiuk,  
a wiceprezesami Marek Panek i Rafał Miszke. Pozostałe 
funkcje: sekretarz Krystyna Laskowska, skarbnik – 
Sławomir Szyc, członek zarządu – Henryk Połchowski, 
z-ca członka zarządu – Roman Szrajer. Delegatami na 
zjazd wojewódzki zostali Stanisław Harasiuk, Rafał 
Miszke, Marek Panek i Henryk Połchowski.
Wśród gości uczestniczących w zebraniu obecni m.in. 
sekretarz miasta Bogusław Suwara, wiceprzewodniczą-
cy Rady Miasta Wejherowa Leszek Szczypior, komen-
dant Straży Miejskiej Zenon Hinca i komendant Hufca 
ZHP phm. Dawid Schwann.
źródło: UM Wejherowo

STANISŁAW HARASIUK PONOWNIE 
PREZESEM ZIW RP
WEJHEROWO | Podczas zebrania sprawozdawczo-wyborczego wejherowskiego oddziału Związku 
Inwalidów Wojennych RP, które odbywało się w Centrum Organizacji Pozarządowych, prezesem 
Zarządu ZIW PR został wybrany ponownie Stanisław Harasiuk.

fot. UM Wejherowo
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Już w zeszłym roku Wejherowo było are-
ną zmagań miłośników Nordic Walking  
w ramach Pucharu Polski i Pucharu Europy 
oraz Mistrzostw Europy w półmaratonie. 
Duże zainteresowanie tamtym wydarzeniem 
spowodowało, że mistrzowska rywalizacja  
miłośników tego sportu ponownie zawitała 
do Wejherowa.

Przebieg rywalizacji
W XV Mistrzostwa Polski rywalizacja od-

była się na trzech dystansach. Na najkrót-
szym liczącym 5 km wygrali: Adam Kuź-
micz, z czasem 31:24 oraz Iwona Maślanka 
(35:12). Drugie miejsca należały do Roberta 
Kowalaka z i Marianny Jóźwiak z Włocław-
ka. Na najniższym stopniu podium znaleźli 
się Hubert Malicki z Poznania oraz Wiktoria 
Naczk.
Na dystansie 10 km triumfował Kriss Przy-

borkiewicz, który zameldował się na me-
cie, z wynikiem 1:08:45. Wyprzedził Piotra 
Brzozowskiego oraz Łukasza Bartosiewicza. 
Wśród kobiet wygrała Mirela Lejkowska 
(1:16:52), która była szybsza od Katarzyny 
Konopińskiej-Karbownik i Urszuli Pień-
kowskiej.
Zwycięzcą na półmaratonie był Marcin 

Hałas (2:26:14). Podium uzupełnili Bogdan 
Rycąbel i Krzysztof Skiera. Natomiast na 
tym dystansie najszybszą kobietą okazała się 
Joanna Kołodziej  (2:38:19). Drugie miejsce 
zajęła Blanka Flisek z Krakowa, a trzecia była 
Hanna Melzer.

Przemysław Schenk
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Wejherowo stolicą Nordic Walking
NORDIC WALKING | Blisko 300 miłośników chodzenia z kijkami wzięło udział w XV Mistrzostwach Polski, które odbyły się 6 maja.

- Gościliśmy w gminie Warta przez 2 lata, 
ale w tym roku zdecydowaliśmy o nowej 
lokalizacji – Mechelinkach w gminie Kosa-
kowo. Zaważyło na tym: piękna nadmorska 
lokalizacja z super zmotywowanym lokal-
nym samorządem, który wspiera nasz sport 
i nasze mistrzostwa. Obszar ten jest bardzo 
turystycznym regionem wakacyjnym, z wie-
loma miejscami noclegowymi w bardzo bli-
skiej odległości od miejsca wyścigu. W tym 
roku morze, plaża i piękne molo będą tłem 
najbardziej emocjonujących mistrzostw 
Europy PWC. Niedawno odwiedziliśmy to 
miejsce z naszym zespołem i to, co zoba-
czyliśmy, jeszcze bardziej utwierdziło nas  
w przekonaniu, że Mechelinki mają poten-
cjał, by stać się gospodarzem naszej naj-
lepszej jak dotąd imprezy. Nie tylko po to, 
by miło spędzić czas nad wodą, ale także 
zwiedzić pobliską okolicę. Wzmocni to  
z pewnością lokalną gospodarkę w najbliż-
szym czasie – mówi dyrektor IJSBA Europe 
Peter De Smet.
Na mistrzostwach będziemy mogli zoba-
czyć zawodników w różnym wieku od naj-
młodszych 10-16 lat, do seniorów 51-70 lat 
wraz z osobami towarzyszącymi (trenerzy, 
sędziowie, obsługa techniczna sprzętu), 
którzy zmierzą się w różnych kategoriach  
z podziałem na kobiety, mężczyzn, moc  
i pojemność silników, a także rodzaj 
skutera. Po czterech dniach rywalizacji 
na wodzie zostaną wyłonieni medaliści 

mistrzostw IJSBA European Champion-
ship, a punkty zebrane w mistrzostwach 
Europy zostaną wliczone zawodnikom do 
mistrzostw Jet Ski World Series. Kolejne 
rundy Jet Ski World Series rozgrywane 
będą we Francji, USA stanie Arizona oraz 
Tajlandii.
- Jestem bardzo podekscytowany tego-
roczną edycją IJSBA w Polsce, super że 
kolejny raz klub PrimaJet Łódź organizuje 
prestiżowe zawody. Po raz pierwszy  
w zawodach federacji IJSBA wziąłem udział 
w Ostrowie Warckim w ubiegłym roku, 
gdzie zająłem piąte miejsce, wtedy jeszcze 
jako amator. W tym roku wystartuję po raz 
drugi. Bardzo się cieszę, że tegoroczne 
zawody odbędą się w Mechelinkach. Mam 
sentyment do tej urokliwej  miejscowo-
ści. Uczestniczyłem tam w ubiegłym roku 
w mistrzostwach Polski. Teraz wracam 
do Mechelinek jako mistrz Polski w GP4 
federacji UIM. Nie mogę się doczekać 
tych wspaniałych zawodów nad polskim 
morzem. Do zobaczenia, trzymajcie za mnie 
kciuki. Będę chciał dać z siebie 110%  
i poprawić wynik z ubiegłego roku. Ser-
deczne podziękowania dla firmy Ritex  
z Legnicy, która wspiera mnie w zawodach 
– mówi młody zawodnik, mistrz Polski  
w GP4 federacji UIM Igor Tycel.
Wyścigi będą się odbywały od czwartku do 
niedzieli w godzinach 8.30 – 18.00.
J.N. | Źródło: kosakowosport.pl

BĘDĄ ŚCIGAĆ SIĘ NA SKUTERACH WODNYCH
SPORTY WODNE | W dniach 18 – 21 maja 2023 roku w pod gdyńskich Mechelinkach 
odbędzie się I runda światowych mistrzostw skuterów wodnych federacji IJSBA. To 
jeden z czterech przystanków na mapie świata organizatorów tego przedsięwzięcia, 
kolejne rundy odbędą się we Francji, Tajlandii i USA.

Mieszkańcy powiatu wystartują  
w nadmorskim święcie kolarstwa
KOLARSTWO | Trwa rejestracja do nadmorskiego święta kolarstwa górskiego. CST Gdynia Mara-
ton pojedzie 11 czerwca. Na liście startowej znajdują się między innymi mieszkańcy Rumi.

Historia CST MTB Gdynia Maratonu sięga 2005 
roku. Oznacza to że gdyński maraton XCM od-
będzie się nad morzem już po raz 18. Tegoroczne 
wydarzenie będzie ostatnim sprawdzianem przed 
przyszłorocznymi Mistrzostwami Europy w Mara-
tonie.

MTB Maraton w Gdyni nie tylko przyciąga za-
wodników i wprawionych kolarzy górskich. Jest 
dedykowany również dla całych rodzin. W zawo-
dach wystartują m.in. mieszkańcy powiatu wejhe-
rowskiego. Na liście startowej z ziemi wejherow-
skiej znajdziemy m.in. sportowców z Rumi - Justynę 
Kaszubowską-Teofilak, Macieja Piramowicza oraz 
Jacka Teofilaka. Szczególnie Kaszubowska-Teofilak 

to doświadczona cyklistka. Do jej 
osiągnięć należy m.in. 3. miejsce  
w klasyfikacji generalnej Speed 
podczas cykl MH Automatyka Po-
merania MTB Maraton 2022.

Przebieg tras
Trasy tegorocznych CST MTB 

Gdynia Maratonu zawodów przy-
gotowane zostały tradycyjnie na 
trzech dystansach. Względem 
poprzedniego roku zaszły w nich 
zmiany, które sprawią, że rywa-
lizacja będzie jeszcze ciekawsza. 
Wytyczono je z myślą zarówno  
o profesjonalistach, jak i osobach 
które kochają jazdę górską, ale nie 
dysponują ilością czasu pozwala-
jącą na regularne treningi. Pierwsi 

gustować będą w dystansach Giga – dwa okrążenia 
o łącznym dystansie 65 km, którą pojadą także za-
wodnicy UCI C2 i oraz Mega – 33 km na jednej 
pętli. Dla tych drugich przewidziano dystans Gdy-
nia Fun powered by Storm Rowery (25 km, 1 pętla). 
Niezależnie od wyboru pewne jest jedno – bez wąt-
pienia każda z nich zapewni wiele emocji.

Swój akces do tegorocznych zawodów moż-
na zgłosić szybko i wygodnie dzięki platformie  
www.slotmarket.pl. Tegoroczna edycja zawodów 
odbędzie się w randzie UCI C2.

źródło: UM Gdynia
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Powalczą o awans do finałów MP
KOSZYKÓWKA | Wejherowo będzie gospodarzem jednego z półfinałowych turniejów Mistrzostw 
Polski U13 w koszykówkę. A awans do finałów powalczy m.in. UKS Basket-Ósemka Wejherowo.

Awans do półfinałów wejherowianie wywalczyli 
podczas kwietniowego turnieju. UKS Basket Ósem-
ka Wejherowo zmierzył się odpowiednio z druży-
nami: UKS MOS Opole, UKS Piątka Ostrów Wiel-
kopolski oraz Akademia Koszykówki Komorów.  
W pierwszym meczu koszykarze „Ósemki” łatwo po-
konali zespół z Opola 63:48. Natomiast dzień później  
w spotkaniu o awans okazali się lepsi od UKS Piątki 
Ostrów Wielkopolski w stosunku 97:83. W ostatnim 
dniu turnieju przeciwnikiem podopiecznych trenera 
Zabrockiego byli gospodarze, Akademia Koszyków-
ki Komorów. Niestety, ale w tym meczu zawodnicy  
z Wejherowa musieli uznać wyższość rywala, który 
ich pokonał 100:55.

Dzięki tym wynikom podopieczni Kordiana Za-
brockiego zapewnili sobie udział w półfinałach Mi-
strzostw Polski U13. A te zostaną rozegrane w dniach 
12 - 14 maja 2023 roku w hali sportowej przy Szkole 
Podstawowej nr 8 przy ul. Nanickiej 22.

- Bardzo się cieszymy, że dzięki wsparciu miasta 

udało się zorganizować turniej półfinałowy Mi-
strzostw Polski w Wejherowie. Dla naszych zawodni-
ków to szansa rywalizowania z czołowymi drużynami 
w kraju we własnej hali. Mamy nadzieję, że wspar-
cie rodziców oraz mieszkańców pomoże drużynie  
w osiągnięciu dobrego wyniku podczas nadchodzą-
cego turnieju – mówił Kordian Zabrocki, trener UKS 
Basket Ósemki Wejherowo.

W weekendowym turnieju poza gospodarzami we-
zmą udział także zespoły: WKK Wrocław, Bazyliszki 
Warszawa oraz NBA Jelenia Góra. Do Mistrzostw 
Polski U13 awansują dwie najlepsze drużyny. Ofi-
cjalne otwarcie odbędzie się piątek o godz. 18.00. 
Tuż po uroczystości UKS Basket Ósemka Wejherowo 
rozegra swoje pierwsze spotkanie, w którym zmierzy 
się z drużyną Bazyliszki Warszawa. Wszystkie mecze 
rozgrywanie będą na hali Szkoły Podstawowej nr 8 
przy ul. Nanickiej 22.

J.N.
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Patronat honorowy nad zawodami objęli: 
Prezydent Miasta Wejherowa i Starosta Wej-
herowski. Specjalną ofertę przygotowano dla 
posiadaczy Wejherowskiej Karty Mieszkańca.
Celem imprezy jest popularyzacja biegów jako 

czynnej formy rekreacji fizycznej oraz oferta 
rekreacyjna dla lokalnej społeczności. Biegi 
mają charakter rekreacyjny, na mecie nie bę-
dzie prowadzona klasyfikacja zajętych miejsc.
Uczestnik biegu przed startem – po wypeł-

nieniu karty zgłoszeniowej i opłaceniu opłaty 
wpisowej oraz oświadczenia rodziców - otrzy-
muje koszulkę, w której ma obowiązek starto-
wać (wydawanie koszulek w godz. 8.00-10.30 
w biurze zawodów).
Uczestnicy, którzy w poszczególnych biegach 

dobiegną do mety, otrzymają medale i wodę. 
Po każdym biegu odbędzie się losowanie na-

gród rzeczowych dla uczestników poszczegól-
nych biegów obecnych w czasie losowania.
Organizatorami zawodów przy wsparciu 

sponsorów są: Urząd Miejski w Wejherowie, 
KS „Wejher”, Starostwo Powiatowe w Wejhe-
rowie i Wejherowskie Centrum Kultury. Biu-
ro zawodów dostępne w Amfiteatrze, będzie 
czynne w godz. 8.00-10.30.
Wejherowska Karta Mieszkańca
Podczas trwania Festynu będzie czynny punkt 

obsługi wniosków, w którym będzie można za-
łożyć Kartę Mieszkańca. Należy pamiętać o do-
kumentach potwierdzających miejsce zamiesz-
kania (PIT lub decyzja MOPS lub dokument  
z PUP lub legitymacja emeryta/rencisty – 
szczegóły na: www.wejherowskakarta.pl).
Program zawodów:
- godz. 10:30 -wspólna rozgrzewka,

- godz.10:45 - bieg nr 1 na 300 m dla dzieci do 
6 lat (rocznik 2017 i młodsi),
- godz. 11:00 - bieg nr 2 na 500 m dla dzieci 

7-10 lat -dziewczęta i chłopcy (roczniki 2016- 
2013),
- godz. 11:20 - bieg nr 3 na 900 m, dziewczęta 

11-15 lat ( roczniki 2012-2008),
- godz. 11:40 – bieg nr 4 na 1800 m, chłopcy 

11-15 lat (roczniki 2012-2008),
- godz.12:05 – bieg nr 5 na 2000 m, dziewczęta 

i chłopcy 16-20 lat (roczniki 2007-2003),
- godz.12:30 – bieg nr 6 na 3000 m, 21 lat  

(roczniki 2002 i starsi).
Uwaga!
1. W biegach mogą brać udział wszyscy chętni 

bez względu na wiek, którzy nie mają przeciw-
wskazań do uprawiania sportu. Dzieci i mło-
dzież do lat 18 startują po okazaniu Oświad-
czenia rodziców (druki do pobrania w biurze 
zawodów 20 maja br. od godz. 8.00.)
2. Warunkiem uczestnictwa jest wypełnienie 

Karty zgłoszeniowej, oświadczenie rodziców 
i opłata wpisowego (pakiet startowy): 10 zł 
- dzieci i młodzież do 18 roku życia i 20 zł - 
dorośli powyżej 18 roku życia, (decyduje rok 
urodzenia). Posiadacze Wejherowskiej Karty 
Mieszkańca otrzymują 50-procentową ulgę:  
5 zł – dzieci i młodzież, 10 zł – dorośli.
Liczba uczestników jest limitowana do 950 

osób. Decyduje kolejność zgłoszeń.
Regulamin i oświadczenia rodzica-uczestnika 

dostępne na stronie internetowej Urzędu Miej-
skiego w Wejherowie.
Źródło: UM Wejherowo

fo
t. 

U
M

 W
ej

he
ro

w
o

Wejherowo Biega 2023
BIEGI | Wszyscy miłośnicy biegania są zaproszeni 20 maja br. do wejherowskiego amfiteatru i Parku 
Miejskiego im. A. Majkowskiego na Festyn Rekreacyjny „WEJHEROWO BIEGA”.

Tenisistki stołowe z Luzina, czyli Paulina 
Oleksik oraz Magda Płotka, zawdzięczają 
ten sukces wygranym meczem finałowym 
przeciwko MTS Kwidzyn 3:0 w ramach 
Drużynowych Młodzieżowych Mistrzostwach 
Województwa w tenisie stołowym, które były 
jednocześnie eliminacjami do 35. Druży-
nowych Młodzieżowych Mistrzostw Polski. 
Dlatego dzięki temu zwycięstwu wywalczyły 
możliwość startu w Mistrzostwach Polski, 
które odbędą się na początku czerwca,  
w Szczawnie Zdroju.

Zwycięski skład z indywidualnymi sukcesami
Zwyciężczynie wojewódzkiego turnieju 
mogą skupić całą uwagę na zbliżających się 
mistrzostwach Polski, ponieważ jakiś czas 
temu zakończyły ligowe zmagania. W sezonie 
2022/2023 GOSRiT Energa Mar-Bruk ZRB Lu-
zino zajął 5. miejsce z dorobkiem 18. punktów. 
Zwycięzcą I ligi kobiet w grupie północnej 
został Polmlek OSiR Lidzbark Warmiński.
Warto dodać, że obie zawodniczki mają na 
koncie też inne sukcesy. Paulina Oleksik 
zdobyła brązowy medal w młodzieżowych 
rozgrywkach wojewódzkich, a Magda Płotka 
je wygrała. Obie tenisistki wywalczyły możli-
wość walki w krajowych mistrzostwach.
Przemysław Schenk.

TENISISTKI Z LUZINA MISTRZYNIAMI 
WOJEWÓDZTWA TENIS STOŁOWY | Podopieczne trenera Wal-

demara Płotki zanotowały sukces, zostając 
drużynowym młodzieżowym Mistrzem Woje-
wództwa Pomorskiego w tenisie stołowym. 
Zawodniczki GOSRiT Energa Mar-Bruk ZRB 
Luzino powalczą na centralnym szczeblu.

fot. GOSRiT Luzino/fb

XI Regaty TrójCup
REGATY | Osiem samorządowych załóg podjęło się rywalizacji 
w ramach XI regat TrójCup MTK, organizowanych przez Stowa-
rzyszenie Gmin Małe Trójmiasto Kaszubskie. Żeglarskie zmagania 
odbywały się w miniony weekend na wodach Zatoki Gdańskiej.

Po kilkuletniej przerwie wróci-
ły regaty TrójCup. Samorządow-
cy mogą uczestniczyć w sporto-
wej rywalizacji, odbywającej się 
na jednostkach szkoleniowych, 
służących na co dzień studentom 
Akademii Marynarki Wojennej. 
Z gdyńskiego portu wypłynęło 
8 jachtów, a każdą gminę repre-

zentowała inna jednostka patronacka. Były to: Gdynia, Rumia, Reda, 
Wejherowo, Jastarnia, Hel, Władysławowo oraz Ustka. 

- Pierwszego dnia regat warunki były bardzo trudne. Wiało do 6  
w skali Beauforta. Wyglądało to niebezpiecznie. Marynarka Wojenna 
podjęła decyzję, że tego dnia zostanie rozegrany jeden zamiast dwóch 
biegów, ten z Gdyni na Hel. Drugiego dnia rozegrano drugi bieg z Helu 
do Gdyni - mówi inicjator regat Leszek Glaza.

- Zawody są okazją nie tylko do sportowej integracji, ale i nietypowej 
promocji gmin. Reda, jako zdobywca przechodniego pucharu w 2019 
roku, pełniła w tym roku rolę organizatora. Puchar został przekazany 
załodze z Ustki, zwycięzcom tegorocznej edycji i to oni będą gospoda-
rzami kolejnej edycji TrójCup w roku 2024 - mówi Burmistrz Miasta 
Redy Krzysztof Krzemiński - Drugie miejsce w zawodach zajęła załoga  
z Gdyni, a trzecie z Jastarni - dodaje.

W redzkiej załodze żeglowali: opiekun jachtu z ramienia Ośrodka 
Szkolenia Żeglarskiego Marynarki Wojennej - Grzegorz Filipkowski, 
Burmistrz Miasta Redy – Krzysztof Krzemiński, radni - Leszek Hebel, 
Zbigniew Frybezowski oraz mieszkańcy i przyjaciele naszego miasta 
- Gabriela Krzemińska, Stella Sobczak, Mariusz Dybicz, Elżbieta Fry-
bezowska oraz Wojciech Roman. Serdeczne podziękowania składane są 
również radnej Emilii Sawickiej-Lieder za zaangażowanie przy organi-
zacji regat.

Uroczyste zakończenie regat i wręczenie nagród odbyło się na terenie 
Ośrodka Szkolenia Żeglarskiego Marynarki Wojennej w Gdyni.
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